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1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

Dagordningen fastställdes.  

2.  Val av justerare  

Kerstin Hållbus utsågs att tillsammans med ordförande justera 

dagens protokoll.  

3.  Besök av trafikkontoret 

Berit Mårtenson som arbetar som anläggningsingenjör vid 

Trafikkontoret, avdelning anläggning/ infrastruktur och 

tillgänglighet, besöker rådet vid dagens sammanträde. Berit 

Mårtenson är inbjuden med syfte att återkoppla kring frågor som 

uppkom vid ett tidigare besök i juni. Frågorna rör främst den 

tillgänglighetsinventering som gjordes i Fruängen i våras. 

 

Rådet påpekade i inventeringen att det saknas handikapparkering i 

närheten av biblioteket, vårdhuset och kyrkan. Trafikkontoret 

konstaterar att de kommer att åtgärda detta.  

 

På det övre planet saknas det handikapparkering vid torget och det 

är endast möjligt att ta sig mellan planen via hissen i 

tunnelbanebyggnaden. Rådet har även påpekat att restauranger och 

butiker på det övre planet tar trottoaren i anspråk, vilket försvårar 

tillgängligheten för både synskadade och rullstolsbundna. 

Trafikkontoret informerar om att det är Citycon som äger marken på 

det övre planet. Trafikkontoret kan således inte förbättra 

tillgängligheten på det övre planet inte heller kräva att markägaren 

uppför en handikapparkering. Berit Mårtenson hänvisar rådet till att 

ta kontakt med Citycon för att upplysa dem om de brister de 

uppmärksammade vid inventeringen samt påtala att vid 

centrumområden bör det finnas handikapparkeringar. 

 

Rådet frågade Trafikkontoret om hur utvecklingen av wi-fi i 

gatubelysningen ser ut och påtalar vikten av att ta hänsyn till 

elöverkänsliga personer i utemiljön. Berit Mårtenson berättar att det 

finns wi-fi i gatubelysningen vid ett provområde, utanför tekniska 

nämndhuset. Wi-fi i gatubelysningen är inget som i dagsläget är 

utbrett i utemiljön i staden. 

 

Rådet undrade även om det minskat med handikapparkeringar i 

innerstaden. Berit Mårtenson menar att hon inte känner till att 

handikapparkeringarna minskat de senaste åren, däremot innebär en 

ständig ökad bebyggelse att parkeringsmöjligheterna generellt sett 

minskar i bostadsområden. 
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För att en funktionshindrad person ska kunna planera sin vistelse i 

den offentliga miljön är det av vikt att ha information om var det är 

tillgänglighetsanpassat. Rådet frågade hur trafikkontoret förser 

allmänheten med informationen om var i staden det finns till 

exempel ledstråk, handikapparkering och offentliga 

handikapptoaletter. Berit Mårtenson informerar om att det finns 

olika tillgänglighetswebbar, dessa webbplatser tillhandahålls inte av 

kommunen utan bygger på att invånare själva rapporterar om platser 

som är funktionshinderanpassade. Kommunens information till 

allmänheten om tillgänglighetsanpassade områden är ett 

utvecklingsområde och Berit Mårtenson tror att det kommer att se 

annorlunda ut om några år. Rådet påtalar vikten av att det även 

finns tryckt material då alla inte har tillgång till datorer och internet.  

4.  Rapport från inventering av funktionshinderanpassning i 
Aspuddens centrum 

Rådet samt tre andra personer med stor erfarenhet av 

tillgänglighetsfrågor genomförde en inventering av tillgängligheten 

för funktionshindrade i Aspuddens centrum den 16 oktober. Rådet 

delar ut en rapport samt berättar om de främsta bristerna.  

 

Flera gatukorsningar saknar avfasade kanter vilket innebär stora 

svårigheter för rullstolsburna personer att ta sig fram i gatumiljön. 

Aspuddens kommersiella verksamhet är i huvudsak inrymda i äldre 

byggnader utan möjlighet för rullstolsbundna personer att ta sig in, 

det gäller till exempel café, ett postutlämningsställe och frisör. 

Rådet uppmärksammade också att hissen från biljetthall ner till 

tunnelbanans perronger är för smal för att en person i permobil lätt 

ska kunna ta sig in och ut ur hissen, det är inte heller möjligt att en 

ledsagare får plats i hissen tillsammans med permobil. Rapporten 

kommer att överlämnas till stadsdelsnämnden för mer detaljerad 

beskrivning av inventeringen och centrumets tillgänglighetsbrister. 

5. Nämndärenden 

Ingrid Widebäck informerade om de ärenden som ska behandlas på 

stadsdelsnämndens sammanträde den 20 november. Rådet hade 

kommentarer till följande ärenden.  

 

Medborgarförslag om utegym vid Hägerstensåsen 

Rådet kommenterar att åtminstone något av stadsdelens utegym bör 

tillgänglighetsanpassas så att även rullstolsburna personer kan dra 

nytta av gymmet. 

 

Medborgarförslag om medborgarmöten 

Rådet instämmer i att medborgarna bör ges tillfälle att prata med 

politiker utanför det formella nämndsammanträdet och föreslår 
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politikerfika eller politikersamtal på en neutral plats ett par gånger 

per år. 

 

Plansamråd för Packrummet 9 och del av Årsta  

Rådet kommenterar att skolgårdens yta är liten. 

6. Övrig information från förvaltningen 

Förvaltningen delar ut en tidskrift från hörselskadades förening till en 

ledamot. 

 

Förvaltningen informerar om att stadsdelsnämndens mål om att 

bygga en ny servicebostad/gruppbostad per år inte kommer att 

uppfyllas under nästa år. Det pågående bygget där en ny 

servicebostad ska startas är försenat och lägenheterna kommer inte 

att vara inflyttningsklara förrän i början av 2016. 

7. Frågor att förbereda inför träffen med Gunnar Ohlsén 

Rådet önskar att förvaltningen överlämnar följande frågor till Gunnar 

Ohlsén inför kommande möte under 2015: 

- Hur ser förvaltningen på möjligheten att tillgänglighetsanpassa 

något av stadsdelen utegym så att även funktionshindrade kan dra 

nytta av dem? 

- Hur kan förvaltningen underlätta för funktionshindrade personer 

att planera sin dag i det allmänna rummet? Hur får man 

information om ledstråk och tillgängligheten i parkerna t ex.  

- Hur ser det ut med wi-fi och 4G i stadsdelens parker?  

- Kommer det att öppna ett bibliotek i Liljeholmen? 

8. Övriga frågor 

Då nästa sammanträde är det sista för i år samt även det sista för 

innevarande mandatperiod föreslås att rådet äter en gemensam 

lunch med efterföljande sammanträde i konferensrum på Glasade 

gången.  

9. Avslutning av mötet 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade det avslutat.  

 

 


